



ស្ថានទូតអូស្ត្រាលី
រាជធានីភ្នំពេញ



សេចក្តីប្រកាសព័ត៌មាន

រដ្ឋាភិបាលអូស្ត្រាលីអបអរនិងជូនដំណើរដល់និស្សិតកម្ពុជា
ចំនួន៤០រូប ក្រោមកម្មវិធីអហារូបករណ៍អូស្ត្រាលី

នាថ្ងៃនេះ ឯកអគ្គរាជទូតអូស្ត្រាលី លោកជំទាវ **អាឈីសុន ម៉ឺនីរ៉ូ** និង ឯកឧត្តម **សូស គង់** រដ្ឋលេខាធិការ នៃក្រសួងអភិវឌ្ឍន៍ជនបទ បានចូលរួមអបអរនិងជូនដំណើរដល់និស្សិតកម្ពុជា ចំនួន៤០រូប ដែលបានទទួលអាហារូបករណ៍អូស្ត្រាលីដើម្បីបន្តការសិក្សានៅប្រទេសអូស្ត្រាលីនា ឆ្នាំ ២០១៤។

កម្មវិធីអហារូបករណ៍អូស្ត្រាលី គឺជាកម្មវិធីដែលផ្តល់ដោយរដ្ឋាភិបាលអូស្ត្រាលីដល់មនុស្ស ជំនាន់ក្រោយដែលនឹងក្លាយជាអ្នកដឹកនាំពិភពលោកក្នុងកិច្ចការអភិវឌ្ឍន៍។

និស្សិតអហារូបករណ៍ចំនួន៤០រូបនេះ នឹងត្រូវបន្តការសិក្សាកម្រិតក្រោយឧត្តមសិក្សានៅ សកលវិទ្យាល័យមួយចំនួនក្នុងប្រទេសអូស្ត្រាលី ក្នុងមុខជំនាញសំខាន់ៗដូចជា សុខាភិបាល កសិកម្ម ការអភិវឌ្ឍន៍ជនបទ ហេដ្ឋារចនាសម្ព័ន្ធនិងច្បាប់ ក៏ដូចជាផ្នែកពហុជំនាញមួយចំនួនទៀតដូច ជា ប្រសិទ្ធភាពជំនួយ សេវាកម្មសង្គម ការសិក្សាអំពីពិការភាព ការគ្រប់គ្រងហិរញ្ញវត្ថុ និងសមភាព យ៉ែនឌ័រ។

លោកជំទាវឯកអគ្គរាជទូត **ម៉ឺនីរ៉ូ** បានមានប្រសាសន៍ក្នុងពិធីជូនដំណើរនេះថា “កម្មវិធីអហារូបករណ៍អូស្ត្រាលី គឺជាផ្នែកមួយដ៏សំខាន់យ៉ាងខ្លាំងនៃកិច្ចសហប្រតិបត្តិការអភិវឌ្ឍន៍របស់អូស្ត្រាលី នៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា ក៏ដូចជាក្នុងតំបន់អាស៊ីប៉ាស៊ីហ្វិក និងជុំវិញពិភពលោក។ អហារូបករណ៍ គឺជាការវិនិយោគលើការអភិវឌ្ឍន៍ធនធានមនុស្ស និងជាការចូលរួមចំណែកកសាងទំនាក់ទំនងដ៏យូរអង្វែង និងស្ថិតស្ថេររវាងបុគ្គល អ្នកប្រកបវិជ្ជាជីវៈ និងផ្នែកបណ្ឌិតសភានៅទូទាំងតំបន់ និងសកលលោក។”

កម្មវិធីអហារូបករណ៍អូស្ត្រាលី ផ្តល់នូវឱកាសដល់ប្រជាជនកម្ពុជាក្នុងការទទួលបាននូវ ចំណេះដឹង ជំនាញ ឯកទេសចាំបាច់នានា សំរាប់ការអភិវឌ្ឍន៍របស់ប្រទេសកម្ពុជា។ និស្សិតអហារូបករណ៍ត្រូវបានជ្រើសរើសដោយពិនិត្យលើសក្តានុពលភាពជាអ្នកដឹកនាំ ហើយសំខាន់ជាងនេះទៅទៀតនោះ គឺពិនិត្យលើសក្តានុពលនៃឥទ្ធិពលក្នុងការកាត់បន្ថយការប្រឈមនានានៃការអភិវឌ្ឍន៍នៅក្នុងប្រទេសកម្ពុជា។

និស្សិតអាហារូបករណ៍ដែលបានត្រឡប់ពីការសិក្សាវិញ បានកំពុងចូលរួមចំណែកនៅក្នុងកិច្ចអភិវឌ្ឍន៍សង្គមនិងសេដ្ឋកិច្ចរបស់ប្រទេសកម្ពុជា ដោយបានដើរតួជាអ្នកដឹកនាំក្នុងគម្រោង ក្រុមការងារ អង្គការ ក្រុមសហគមន៍ វិទ្យាស្ថានសិក្សា រដ្ឋាភិបាល និងការិយាល័យនានា។

ប្រទេសអូស្ត្រាលីមានការប្តេជ្ញាចិត្ត ក្នុងការផ្តល់នូវឱកាសអប់រំដើម្បីលើកកម្ពស់ដល់កម្រិតជីវភាព និងជម្រុញនូវកំណើនសេដ្ឋកិច្ចនៅក្នុងតំបន់អាស៊ីប៉ាស៊ីហ្វិក។ ចាប់តាំងពីឆ្នាំ១៩៩៤ មាននិស្សិតកម្ពុជាចំនួនច្រើនជាង៥០០រូប បានទទួលអាហារូបករណ៍អភិវឌ្ឍន៍រយៈពេលវែង ដែលឧបត្ថម្ភដោយរដ្ឋាភិបាលអូស្ត្រាលី។ ដើម្បីជម្រុញអោយមានលំហូរទៅវិញទៅមកនៃនិស្សិតនៅក្នុងតំបន់ រដ្ឋាភិបាលអូស្ត្រាលីក៏បានចាប់ផ្តើមនូវកម្មវិធី 'Signature Initiative' ដែលហៅថាផែនការកូឡុមបូធី ដែលនឹងគាំទ្រដល់និស្សិតអូស្ត្រាលីថ្នាក់ខ្ពស់សិក្សា ដើម្បីបំពេញការសិក្សាឬកម្មសិក្សានៅតំបន់អាស៊ី។ ដំណាក់កាលសាកល្បង នៃកម្មវិធីកូឡុមបូធី នឹងចាប់ផ្តើមនៅឆ្នាំ២០១៤ នៅហុងកុង ឥណ្ឌូនេស៊ី ជប៉ុន និងសិង្ហបុរី។ បន្ទាប់មក កម្មវិធីកូឡុមបូធីនេះនឹងត្រូវអនុវត្តយ៉ាងពេញលេញចាប់ពីឆ្នាំ២០១៥។

ព័ត៌មានបន្ថែមអំពីអាហារូបករណ៍អូស្ត្រាលី សូមចូលក្នុងវេបសាយ www.australiaawards.gov.au

ទំនាក់ទំនងព័ត៌មាន៖

លោក លេច ហ្គាបង់ អនុប្រធានបេសកកម្ម

ទូរស័ព្ទលេខ ០២៣ ២១៣ ៤៧០

ស្ថានទូតអូស្ត្រាលី ភ្នំពេញ

ថ្ងៃទី១១ ខែធ្នូ ឆ្នាំ២០១៣